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Protokół Nr 8 

z obrad ósmej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 27.11.2024r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w sali Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 13:00 – 15:35. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku  

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2024r. 

poz. 1465). 

 

Radna nieobecna usprawiedliwiona: p. Natasza Ksobiak. 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku       - Hanna Półgęsek 

5. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

6. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

I Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

7. Sołtys sołectwa Borzyszkowo     - Mirosław Ciepłuch 

8. Sołtys sołectwa Czarmuń      - Marlena Kulawik 

9. Sołtys sołectwa Suchorączek     - Krzysztof Dams 

10. Sołtys sołectwa Sypniewo     - Lidia Wrzesińska 

11. Sołtys sołectwa Witunia      - Adriana Cieślik 

12. Sołtys sołectwa Wymysłowo     - Kamila Posieczek 

13. Sołtys Sołectwa Zakrzewek     - Renata Dąbrowska 

14. Redaktor „Krajna TV”      - Maciej Bór 

15. Redaktor Tygodnika „Wiadomości Krajeńskie”   - Robert Lida 

 

W części obrad uczestniczył Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego p. Andrzej Marach. 
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Porządek obrad 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2024. 

10. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

11. Przyjęcie uchwał w sprawie podatków i opłat lokalnych na 2025 rok: 

a) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego na 

rok 2025, 

b) w sprawie stawek opłaty targowej i jej poboru, 

c) w sprawie ustalenia metody opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od 

właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki 

tej opłaty. 

12. Przyjecie uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody nieożywionej. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Więcborku w Centrum Usług Społecznych w Więcborku oraz uchwalenia 

statutu Centrum Usług Społecznych w Więcborku. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznania odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania,  

a także szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu 

usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich usług. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVI/260/17 Rady Miejskiej  

w Więcborku z dnia 27 września 2017 r. w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Więcborku. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Suchorączku. 

17. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Więcborku /ul. Gdańska 1 w Więcborku/. 

18. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Więcborku /ul. Kasztanowa w Więcborku/. 

19. Przyjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu działki nr 41/2 położonej przy ul. Gdańskiej 

w Więcborku, gmina Więcbork. 

20. Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Więcbork 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2025.” 

21. Przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji /przejście dla pieszych/ 

22. Przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji /sala gimnastyczna/. 

23. Wolne wnioski i informacje. 

24. Zakończenie. 
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Ad.4 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że protokół z obrad VII sesji 

Rady Miejskiej został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy 

ewentualnie ktoś z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc 

poddano protokół pod głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

 

Ad.5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

11.11.2024 r. – udział  Przewodniczącej RM wraz z radnymi RM w uroczystych obchodach 

Narodowego Święta Niepodległości, tj. w uroczystym przemarszu, złożeniu kwiatów pod 

Pomnikiem „Orła Białego” oraz mszy św. w intencji Ojczyzny. W godzinach wieczornych 

tego dnia Przewodnicząca Uczestniczyła w koncercie: Więcbork Śpiewa dla Niepodległej - 

„Lubię wracać tam, gdzie byłem już” pamięci Zbigniewa Wodeckiego. 

 

14.11.2024 r. – udział w otwarciu nowo wybudowanych boisk sportowych przy Liceum 

Ogólnokształcącym im. Janusza Korczaka oraz Centrum Kształcenia Zawodowego  

i Ustawicznego w Więcborku. 

 

15.11.2024 r. – udział w obchodach jubileuszu 60-lecia Szkoły Podstawowej nr 2  

im. Kornela Makuszyńskiego w Więcborku. 

 

18.11.2024 r. – udział w spotkaniu Konwentu Powiatu Sępoleńskiego. 

 

20.11.2024 r. – Wiceprzewodnicząca RM w Więcborku p. Beata Lida wzięła udział  

w uroczystym podsumowaniu remontów, modernizacji i przebudowy dróg publicznych 

należących do Powiatu Sępoleńskiego zrealizowanych w 2024 roku /miejsce: pałac  

w Komierowie/. 

 

21.11.2024 r. – udział w obchodach Dnia Pracownika Socjalnego pracowników Miejsko 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku. 

 

22.11.2024 r. – udział w spotkaniu z autorami monografii Więcborka „Dzieje Więcborka  

i okolic”. Wraz z Przewodniczącą RM w spotkaniu udział wzięła radna Iwona Bonecka  

i radny Tomasz Bykowski. 

 

26.11.2-24 r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji RM: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych.  

 

27.11.2024 r. – udział w uroczystej zbiórce z okazji odsłonięcia przeniesionego pomnika 

upamiętniającego śmierć śp. Władysława Manii – funkcjonariusza Straży Narodowej miasta 

Sępólno, który zginął stojąc w obronie mieszkańców Świdwia oraz uroczystościach, które 
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odbyły się Centrum Kultury i Sztuki w Sępólnie Krajeńskim, podczas, których wręczono 

medale z okazji 100-lecia polskiej Policji. 

 

 

Ad.6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami.  

30.10.2024 r. – spotkanie z Marszałkiem Województwa Kujawsko-Pomorskiego p. Piotrem 

Całbeckim oraz Poseł na Sejm RP p. Iwona Kozłowską. Tematy poruszone podczas 

spotkania, to, m. in. obwodnica Więcborka i aktualny stan realizacji oraz remonty dróg 

wojewódzkich na terenie gminy Więcbork nr: 241, 242 i 189. W wyniku podjętych rozmów 

Marszałek zapewnił, że droga nr 189 doczeka się kolejnego etapu remontu w roku 2025.  

Z wcześniej otrzymanego harmonogramu prac wynika, że wspomniana droga zostanie 

wyremontowana na całym odcinku drogi, aż do miejscowości Witunia i Więcbork w roku 

2027, co zbiegłoby się z planowanym rozpoczęciem prac przy budowie obwodnicy 

Więcborka. Poza tym rozmawiano w kwestii budowy ścieżek rowerowych na odcinkach 

Runowo Krajeńskie – Więcbork oraz Firma „GABI-BIS” – Zabartowo. W tej kwestii 

Marszałek powiedział, że wszelkie środki dotyczące ścieżek rowerowych, zostały 

zabezpieczone w ramach polityk terytorialnych. Burmistrz przypomniał, że Gmina Więcbork 

w ramach środków jej przysługujących w roku 2025 chce realizować w roku przyszłym 

budowę dwóch odcinków ścieżek i złożyła w tym celu stosowne wnioski na konkurs 

ogłoszony przez Marszałka Województwa Kujawsko - Pomorskiego, na budowę 

wspomnianych powyżej odcinków dróg rowerowych. 

31.10.2024 r. – podpisanie umowy na prace związane z termomodernizacją budynku 

gminnego w Sypniewie, w którym znajduje się ośrodek zdrowia. Wykonawcą zadnia jest 

Firma PPHU „Wegner&Michalak” p. Michał Michalak. Termin zakończenia prac, to 31 

stycznia 2025 r.. tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w spotkaniu zorganizowanym 

przez Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Suchorączku p. Justynę Krzysztofek z okazji 

Światowego Dnia Zdrowia Psychicznego /miejsce DPS w Suchorączku/. Tego dnia 

zakończona została również modernizacja oświetlenia drogowego na terenie miasta i gminy 

Więcbork w tej części, w której wykonawca była Firma „VECTRA GRUP” Cezary 

Zakrzewski z siedzibą w Leoncinie. 

4.11.2024 r. – udział w spotkaniu organizacyjnym dotyczącym Jarmarku Mikołajkowego, 

który odbędzie się na Placu Jana Pawła II w Więcborku 8 grudnia 2024 r.   

5.11.2024 r. – spotkanie z Dyrektorem Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim  

p. Edwinem Eckert w sprawie realizacji zadania dotyczącego kolejnego etapu remontu drogi 

powiatowej w Zakrzewku, tj. utwardzenia poboczy oraz wzmocnieniu podbudowy  

i wykonaniu nowej nawierzchni bitumicznej. Tego samego dnia Burmistrz podpisał akt 

notarialny dotyczący sprzedaży działki niezabudowanej w Kancelarii Notarialnej w Sępólnie 

Krajeńskim. Następnie spotkał się z Prezesem MGLKS „GROM” w Więcborku  

p. Sylwestrem Trzósło oraz trenerem sekcji podnoszenia ciężarów p. Adamem Łobodą.  

W czasie wizji obiektu w siłowni w lasku miejskim rozmawiano o jej remontach bieżących 

oraz ewentualnej przebudowie, czy przebudowie w kolejnych latach.  

7.11.2024 r. – udział w podsumowaniu ćwiczeń obronnych „WISŁA 24” w sali sesyjnej 

Powiatu Sępoleńskiego oraz posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku 

Publicznego Powiatu Sępoleńskiego. 

8.11.2024 r. – udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku. 
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11.11.2024 r. - w gminnych obchodach Narodowego Święta Niepodległości, tj.  

w uroczystym przemarszu, złożeniu kwiatów pod Pomnikiem „Orła Białego” oraz mszy św. 

w intencji Ojczyzny, a w godzinach wieczornych w koncercie: Więcbork Śpiewa dla 

Niepodległej - „Lubię wracać tam, gdzie byłem już” pamięci Zbigniewa Wodeckiego. 

12.11.2024 r. – wręczenie nagród uczniom Szkoły Podstawowej Nr 1 im. Polskich Noblistów 

w Więcborku, którzy w olimpiadzie wojewódzkiej zrealizowanej w ramach zadania, pn.: 

„Kujawsko-Pomorskie Oddycha bez Spalin”, zajęli wysokie miejsca oraz zdobyli nagrody. 

Byli, to: Klaudia Tadych uczennica kl. 8 b oraz Łukasz Obara uczeń kl. 7 a. Opiekunem 

uczniów była nauczycielka Szkoły Podstawowej Nr 1 p. Anna Schwartz.   

13.11.2024 r. – spotkanie organizacyjne dotyczące organizacji Powiatowej Wystawy Stołów 

Wigilijnych, która odbędzie się w hali sportowej przy Szkole Podstawowej Nr 1 w Więcborku 

14 grudnia 2024 r. 

14.11.2024 r. – udział w uroczystym otwarciu kompleksu boisk sportowych przy Liceum 

Ogólnokształcącym im. Janusza Korczaka oraz Centrum Kształcenia Zawodowego  

i Ustawicznego w Więcborku. 

 

15.11.2024 r. – udział w obchodach 60-lecia istnienia Szkoły Podstawowej Nr 2  

w Więcborku. W tym samym dniu Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski 

wziął udział w obchodach 5-lecia nadania imienia ks. dr Szczepana Gracza Zespołowi Szkół 

Centrum Kształcenia Rolniczego w Sypniewie. Tego samego dnia Burmistrz Więcborka 

uczestniczył również w podsumowaniu i zakończeniu inwestycji realizowanej na terenie 

Więcborka, tj. modernizacji oświetlenia drogowego na terenie miasta i gminy, gdzie 

wykonawca była Spółka „ENEA Oświetlenie”. W tym dniu zakończona została też 

inwestycja związana z budową i remontem dróg wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną 

na terenie gminy Więcbork – część I zadania, tj. w części ul. Władysława Łokietka, Mieszka I 

i Bolesława Krzywoustego oraz Przemysława II w Więcborku. Poza tym Burmistrz 

uczestniczył w zebraniu sprawozdawczo – wyborczym Koła Gospodyń Wiejskich w Lubczy. 

Na kolejną kadencję wybrano, jako przewodnicząca KGW p. Eugenię Ciepłuch. 

18.11.2024 r. – udział w posiedzeniu Konwentu Powiatu Sępoleńskiego, na którym 

poruszono, między innymi temat działalności Kujawsko-Pomorskiego Samorządowego 

Stowarzyszenia „SALUTARIS” (zrzesza 97 samorządów gminnych i powiatowych), który 

zajmuje się, m. in. pomocom samorządom z ternu województwa kujawsko-pomorskiego.  

W roku 2024, w ramach pomocy ze składek członkowskich wypłacono wsparcie w wysokości 

550.000, 00 zł. Poza tym omawiano również ostateczną wersie wniosku złożonego do 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego w ramach ogłoszonego konkursu na rozwój przewozów 

autobusowych. W ramach tego nowego projektu zawnioskowano o połączenie Karolewo-

Więcbork. Tego samego dnia Burmistrz wziął udział w walnym zebraniu Stowarzyszenia 

Obszaru Prowadzenia Polityki Terytorialnej Sępólna Krajeńskiego /miejsce: Centrum 

Aktywności Lokalnej w Więcborku/. Następnie Burmistrz uczestniczył w pracach jury  

I Gminnego Konkursu Recytatorskiego dla dzieci w wieku przedszkolnym, który odbył się  

w Szkole Podstawowej Nr 2 w Więcborku. W konkursie brały udział grupy 5-latkow i 6-

latków. Tytuł Mistrza Recytacji zdobył Iga Piotrowska z Przedszkola Gminnego 

„Niezapominajka” w Więcborku, II miejsce zajęła Oliwia Ziomek z Oddziału Przedszkolnego 

przy Szkole Podstawowej im. Ziemi Krajeńskiej w Sypniewie, a III miejsce – Lena Kufel  

z Oddziału Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej z Oddziałami Integracyjnymi im. ks. 

Jana Twardowskiego w Jastrzębcu.  

20.11.2024 r. – podpisanie umowy na realizację zadania dotyczącego rozbudowy  

i przebudowy budynku Przedszkola Gminnego „Niezapominajka” w Więcborku  
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z wykonawcą p. Dariuszem Sosnowskim, prowadzącym działalność gospodarczą, jako Firma 

pn.: „NELA”. Termin realizacji zadania, to 20 lipca 2025 r. Zgodnie z harmonogramem od 

września 2025 zacznie funkcjonować Klub Dziecięcy Nr 2 w Więcborku, w związku, z czym 

ilość miejsce w Klubie zostanie zwiększona z 30 miejsc do 60 miejsc. W tym dniu Burmistrz 

Więcborka brał udział w konferencji, podczas, której nastąpiło podsumowanie inwestycji 

drogowych realizowanych przez Powiat Sępoleński w 2024 roku /miejsce: Pałac  

w Komierowie/. 

21.11.2024 r. – prowadzenie negocjacji z Zakładem Gospodarki Komunalnej w Więcborku  

w ramach procedury In house na odbiór odpadów komunalnych od mieszkańców gminy 

Więcbork, zgodnie z ustawą o zamówieniach publicznych. Tego samego dnia Burmistrz 

uczestniczył w spotkaniu z pracownikami Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku z okazji Dnia Pracownika Socjalnego /miejsce: Centrum Aktywności Seniora  

w Więcborku/. 

22.11.2024 r. – udział w dwóch spotkaniach inaugurujących rozpoczęcie prac związanych  

z opracowaniem monografii Więcborka. I termin spotkania dedykowany był dla uczniów 

szkół podstawowych, Liceum ogólnokształcącego w Więcborku, Centrum Kształcenia 

Zawodowego i Ustawicznego w Więcborku, natomiast drugi dla mieszkańców gminy 

Więcbork. Na spotkaniach omówiony został krótki zarys tematyczny poszczególnych 

rozdziałów monografii. Burmistrz zachęcił mieszkańców do współpracy przy tworzeniu 

monografii i udostępnianie zarówno cennych informacji, jak i dokumentów oraz starych 

fotografii. 

23.11.2024 r. – udział w jubileuszu 50-lecia pożycia małżeńskiego i wręczenie kwiatów oraz 

medali Prezydenta RP za długoletnie pozycie małżeńskie piętnastu parom małżeńskim  

z terenu gminy Więcbork /miejsce: świetlica wiejska sołectwa Witunia/.    

25.11.2024 r. – udział w szkoleniu zorganizowanym przez Wojewodę Kujawsko – 

Pomorskiego, szkoleniu profilaktycznym prowadzonym przez funkcjonariuszu Agencji 

Bezpieczeństwa Wewnętrznego Delegatury w Bydgoszczy. Przedmiotem szkolenia było 

podniesienie świadomości, wzmocnienia interoperacyjności struktur administracji 

samorządowej w obszarach tematycznych dotyczących profilaktyki bezpieczeństwa państwa  

i obywateli w tym profilaktyki zagrożeń kontrwywiadowczych oraz ochrony informacyjnej  

z elementami cyberbezpieczeństwa. 

26.11.2024 r. - udział w posiedzeniu połączonych Komisji RM: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych / miejsce: Centrum Aktywności Seniora  

w Więcborku/. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w I Forum Sołtysów gminy 

Więcbork, zorganizowanym przez Poseł na Sejm RP p. Iwonę Kozłowską oraz sołtys 

sołectwa Sypniewo p. Lidię Wrzesińską /miejsce: Wiejski Dom Kultury w Sypniewie/. 

 

27.11.2024 r. – udział w uroczystości relokacji kamiennego głazu z tablica upamiętniającą 

miejsce zamordowania śmierć śp. Władysława Manii – funkcjonariusza Straży Narodowej 

miasta Sępólno, który został zamordowany przez żołnierzy Armii Czerwonej stojąc  

w obronie mieszkańców Świdwia oraz uroczystościach, które odbyły się Centrum Kultury  

i Sztuki w Sępólnie Krajeńskim, podczas, których wręczono listy gratulacyjne z okazji 

jubileuszy oraz Święta niepodległości /miejsce: Komenda Powiatowa Policji oraz Centrum 

Kultury i Sztuki w Sępólnie Krajeńskim/. 
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Ad.7 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

/Odp. na inetrp. Radnej B. Lidy/ 

 

✓ Przedmiotowa droga gminna biegnąca od Pęperzyna II w kierunku Karolewa została 

odcinkowo wyremontowana w 2021 roku przy udziale Nadleśnictwa Runowo. Ponadto  

z miejscowymi rolnikami Urząd Miejski w Więcborku corocznie dba o utrzymanie jej  

w należytym stanie technicznym. Niemniej do końca listopada br. zostaną uzupełnione 

ubytki, a nawierzchnia będzie wyrównana równiarką drogową i walcem drogowym. 

Gmina Więcbork podejmuje niezbędne kroki w celu pozyskania dodatkowych źródeł 

współfinansowania takich inwestycji, między innymi, z funduszu leśnego, np. w latach 

2021 – 2023. 

 

/Odp. na interp. Radnego m. Łańskiego/  

 

✓ Pismo w sprawie montażu lustra drogowego wciągu drogi wojewódzkiej nr 241na 

skrzyżowaniu ulic Strzeleckiej i Hallera w Więcborku, zostało wysłane do Rejonu Dróg 

Wojewódzkich w Tucholi. W przypadku otrzymania odpowiedzi na ww. pismo radny 

zostanie poinformowany o jego treści listownie i na posiedzeniu RM w Więcborku. 

 

/Odp. na interp. radnego M. Kusia/ 

 

✓ Do Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Elżbiety i Jana Orzelskich w Runowie Krajeńskim 

nie wpłynął zarówno od mieszkańców, jak i od Rady Rodziców, jako organu społecznego 

szkoły, żaden wniosek w sprawie wydłużenia godzin pracy świetlicy szkolnej. Ponadto 

podczas posiedzeń przedstawicieli Rady Rodziców sprawa przedstawiona przez radnego 

również nie została poruszona. Godziny pracy świetlicy Szkolnej w SP w Runowie 

Krajeńskim są bezpośrednio związane z organizacją dowozów i planem lekcji. Plan zajęć 

szkolnych ustalony jest w taki sposób, że w oczekiwaniu na rozpoczęcie lekcji uczniowie 

dojeżdżający, jak i uczniowie miejscowi objęci są opieką nauczyciela dyżurującego.  

Z kolei po zakończonych zajęciach, świetlica szkolna funkcjonuje codziennie w godz. od 

12:30 – 15:40. Zgodnie z art. 105 ust. 1 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. prawo 

oświatowe, szkoła podstawowa jest zobowiązana zorganizować zajęcia świetlicowe dla 

uczniów, którzy pozostają w szkole dłużej na: czas pracy rodziców, na wniosek rodziców 

oraz organizację dojazdu do szkoły, dłużej, czyli po zakończonych lekcjach. Obecna 

organizacja pracy świetlicy szkolnej w SP w Runowie zapewnia opiekę dłużej o 10 min. 

od postulowanej w treści interpelacji. W opinii Dyrektora ww. Szkoły, zebrane przez 

radnego podpisy nie odzwierciedlają rzeczywistego zapotrzebowania rodziców w danej 

sprawie, ponieważ nie są złożone przez osoby bezpośrednio zainteresowane.     

✓ Temat rozwiązania organizacyjnego polegającego na wydłużeniu czasu funkcjonowania 

oddziału przedszkolnego Szkoły Podstawowej im. Jana i Elżbiety Orzelskich w Runowie 

Krajeńskim, został podjęty przez Dyrektor ww. w połowie października 2024 r. podczas 

prac nad projektem planu finansowego na przyszły rok budżetowy. Wydłużenie godzin 

funkcjonowania poddziału przedszkolnego planowane jest od roku szkolnego 2025/2026. 

Ostateczna decyzja w tej sprawie, jak również wymiar godzin pracy oddziału 

przedszkolnego uzależnione będą od wyników rekrutacji, co nastąpi na przełomie 

pierwszego i drugiego kwartału 2025 r. 
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/Odp. na interp. radnego A. Wendy/ 

✓ Interpelacja dotycząca ujęcia w zadaniach inwestycyjnych przedsięwzięcia polegającego 

na przygotowaniu dokumentacji technicznej na budowę punktów świetlnych  

w miejscowości Lubcza wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 189, zostanie potraktowana, jako 

wniosek do ewentualnego ujęcia tego zadania w projekcie budżetu Gminy Więcbork na 

kolejne lata budżetowe. 

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych znajdują się na stronie Internetowej 

BIP Gminy Więcbork w zakładce „Interpelacje i zapytania radnych” oraz do wglądu  

w biurze Rady Miejskiej w Więcborku. 

 

Ad.8 Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Radna Brygida Migawa pytała o realizację wcześniej złożonej przez nią interpelacji  

w sprawie skorygowania zawyżenia studzienki kanalizacji deszczowej umieszczonej  

w nawierzchni drogi nr 189 – zjazd na ul. Ogrodowa w Sypniewie. Wcześniejsza 

odpowiedź na interpelację wskazywała na załatwienie sprawy do końca sierpnia br.  

2. Radny Andrzej Wenda złożył zapytanie dotyczące środków, jakie za pośrednictwem 

Gminy Więcbork pozyskane były na prace inwestycyjne w obiektach zabytkowych, m.in. 

w kościołach. Radny pytał, jak wygląda realizacja podpisanych umów i, czy nie są one  

w jakiś sposób zagrożone. 

3. Radny Tomasz Bykowski złożył dwa zapytania: 

• W imieniu mieszkańców pytał o ewentualne prace przy modyfikacji skrzyżowania ulic: 

Mickiewicza, Pocztowej i Powstańców Wielkopolskich poprzez budowę w tym miejscu 

ronda, tj. skrzyżowania o ruchu okrężnym. Radny chciał wiedzieć, czy są takie plany,  

a jeżeli tak, to, w jakiej perspektywie czasowej można liczyć na ich realizację.  

• W związku z planowaną rozbudową i przebudową Przedszkola Gminnego i Klubu 

Dziecięcego, radny pytał, czy rozważana jest w porozumieniu z Zarządem Dróg 

Wojewódzkich modyfikacja istniejącego skrzyżowania nr 241 z drogą gminną w okolicy 

ww. Przedszkola o pas drogi do skrętu w lewo. Zdaniem radnego istnieje potrzeba 

zapewnienia bezpiecznego skrętu dla pojazdów poruszających się od strony ul. Pocztowej 

oraz zapewnienia nowych miejsc parkingowych dla rodziców przedszkolaków. 

Ad.9-10 Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork przedstawiła Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk 

Skład Rady Miejskiej uzupełnił radny Mateusz Łański – obecnych 14 radnych 

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2024   

 

Zmiany dotyczyły: 

1. Zmniejsza się plan finansowy dochodów (§2180) w rozdziale 40001 o kwotę 76.915,00 zł 

w związku z wstępnym rozliczeniem środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na 

realizację ustawy o szczególnych rozwiązaniach w zakresie niektórych źródeł ciepła  

w związku z sytuacją na rynku paliw. 
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2. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 75412 o kwotę 193,00 zł w związku  

z odszkodowaniem od Ubezpieczyciela za szkodę w pokryciu dachowym w budynku OSP 

Jastrzębiec. Środki z odszkodowania przeznacza się na likwidację szkody tj. rozdział 75412 

§4210. 

3. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814 §0960 o kwotę 500,00 zł  

w związku z otrzymaniem od Nadleśnictwa Runowo darowizny dla Szkoły Podstawowej  

w Runowie Krajeńskim na zakup materiałów promocyjnych. 

4. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 80101 §0940 o kwotę 500,00 zł  

w związku ze zwrotem nadpłaconego stypendium w ramach doskonalenia zawodowego. 

5. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 80113 §0870 o kwotę 6.400,00 zł  

w związku ze sprzedażą autobusu. 

6. Zmniejsza się plan finansowy dochodów i wydatków w rozdziale 85295 w związku  

z realizacją projektu partnerskiego z dofinansowaniem z budżetu środków UE pn.: „Klub 

Integracji Społecznej w Więcborku”. Partnerem Wiodącym projektu jest Fundacja pro Europa 

z siedzibą w Toruniu, natomiast Gmina Więcbork jest Partnerem Projektu. Kwota 

zmniejszenia to 86.400,00 zł i wynika ze zmiany podziału zadań w projekcie oraz wartości, 

którymi dysponują poszczególni partnerzy. Zadanie dotyczące wsparcia psychologa/coacha 

uczestników KIS przejął Partner Wiodący. 

7. Zwiększa się plan finansowy dochodów (§2690) i wydatków (§4010, §4110 i §4120) w 

rozdziale 85504 w związku z udzieleniem wsparcia finansowego ze środków Funduszu Pracy 

na realizację „Rządowego programu Asystent rodziny w 2024 r.” zgodnie z podpisaną 

umową. Kwota wsparcia to 43.084,11 zł i zostanie przeznaczona na wypłatę dodatku do 

wynagrodzenia oraz kosztów zatrudnienia asystentów rodziny. 

8. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 90015 o kwotę 4.820,00 zł w związku z 

odszkodowaniem od Ubezpieczyciela za szkodę w dwóch słupach oświetlenia ulicznego przy 

ul. Ogrodowej w Więcborku. 

9. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 

• 75615 §0910 o kwotę 114.000,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości podatkowych), 

 

• 75085§0970 o kwotę 70,00 zł (wpływy z różnych dochodów - wynagrodzenie płatnika), 

 

• 75814 §0920 o kwotę 4.000,00 zł (odsetki bankowe od środków zgromadzonych na 

rachunku bieżącym placówek oświatowych), 

 

• 80101 §0750 o kwotę 3.800,00 zł (wpływy z najmu pomieszczeń w placówkach 

oświatowych), 

 

• 80103 §0660 o kwotę 2.500,00 zł (wpływy z opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego), 

 

• 80103 §0670 o kwotę 29.490,00 zł (wpływy z opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego), 

 

• 80103 §0830 o kwotę 800,00 zł (wpływy z usług świadczonych w placówkach 

wychowania przedszkolnego), 

 

• 80104 §0750 o kwotę 400,00 zł (wpływy z najmu pomieszczeń przedszkolnych), 

 

• 80113 §0830 o kwotę 3.000,00 zł (wpływy z usług najmu autobusu szkolnego), Powodem 

zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie o 

wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 
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Zmniejsza się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 

• 70005 §0770 o kwotę 165.363,00 zł (wpływ z tytułu sprzedaży nieruchomości), 

 

• 75615 §0340 o kwotę 1.182,00 zł (wpływ z tytułu podatku od środków transportowych), 

 

• 75616 §0360 o kwotę 10.000,00 zł (wpływy z podatku od spadków i darowizn), 

 

• 75618 §0460 o kwotę 5.000,00 zł (wpływy z opłaty eksploatacyjnej), 

 

• 80101§0830 o kwotę 19.070,00 zł (wpływy z usług świadczonych w placówkach 

szkolnych), 

 

• 80101 §0970 o kwotę 250,00 zł (wpływy z różnych dochodów - wynagrodzenie płatnika),  

Weryfikacja powyższego planu finansowego nastąpiła w oparciu o analizę jego 

wykonania do końca X 2024 r. Na tej podstawie oraz na przewidywanym jego wykonaniu 

w miesiącach listopad – grudzień br. stwierdza się, iż korekta jest zasadna. 

 

11. W planie finansowym wydatków w rozdziale 60016 dokonano następujących zmian: 

 

• w §4210 zwiększa się plan o kwotę 46.500,00 zł z przeznaczeniem na zakup materiałów 

drogowych do bieżącego utrzymania dróg w Gminie (kruszywo, gruz, sól drogowa, 

piasek) oraz części do naprawy taboru drogowego, 

 

• w §4270 zwiększa się plan o kwotę 97.000,00 zł z przeznaczeniem na remont przepustów 

drogowych w Dalkowie, Wituni, Śmiłowie, Czarmuniu oraz naprawy sprzętu i pojazdów 

drogowych, 

 

• w §4300 zwiększa się plan o kwotę 117.000,00 zł celem zakupu usług załadunku i 

transportu materiałów drogowych, usług wałowania dróg gminnych oraz wynajęcia 

wysięgnika do podcięcia gałęzi w Alei Dębowej w Borzyszkowie, 

 

• w § 6060 wprowadza się do realizacji nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup ciągnika 

rolniczego z ładowaczem czołowym”. Wartość zadania to 410.000,00 zł. 

 

 

12. W planie finansowym wydatków w rozdziale 70005 dokonano następujących zmian: 

 

• w §4210 i §4270 zwiększa się plan o kwotę odpowiednio 15.000,00 zł i 12.000,00 zł z 

przeznaczeniem na zakup materiałów i usług remontowych w celu wykonania napraw 

dachów na budynkach gospodarczych zlokalizowanych przy ul. Górnej 7 i Pocztowej 7 w 

Więcborku, 

 

• w §4300 zwiększa się plan o kwotę 7.400,00 zł celem zakupu usług analiz warunków 

sprzedaży prawa użytkowania wieczystego, usług wyceny nieruchomości w Suchorączku 

oraz usług sporządzenia świadectwa charakterystyki energetycznej budynku przy ul. 

Kasztanowej w Więcborku. 

 

 

13. W planie finansowym wydatków w rozdziale 70007 dokonano następujących zmian: 
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• w §4300 zwiększa się plan o kwotę 8.500,00 zł celem zakupu usług inwentaryzacji i 

wyceny nieruchomości oraz świadectwa charakterystyki energetycznej (lokal mieszkalny 

– Więcbork Al. 600-lecia) a także aktualizacja wyceny działki w Więcborku pod 

zabudowę mieszkaniową, 

 

• w §4400 zwiększa się plan o 100.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup usług 

administrowania mieszkalnymi lokalami komunalnymi. 

 

 

14. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 71004 §4300 o kwotę 20.000,00 zł z 

uwagi na znaczne zwiększenie ilości wniosków o wydanie decyzji o warunkach zabudowy 

oraz decyzji o lokalizacji inwestycji celu publicznego. 

15. Wprowadza się w rozdziale 75011 do realizacji nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup i 

montaż klimatyzatorów w ilości 2 szt. w pomieszczeniach Urzędu Stanu Cywilnego w 

Więcborku”. Wartość zadania to 12.100,00 zł. 

16. Wprowadza się w rozdziale 75022 do realizacji nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup 

tabletów w ilości 15 szt. dla Radnych Rady Miejskiej w Więcborku”. Wartość zadania to 

15.000,00 zł. 

17. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75023 §4300 o kwotę 114.000,00 zł z 

przeznaczeniem na zakup usług doradztwa podatkowego. 

18. Wprowadza się w rozdziale 80101 do realizacji nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup 

podłogi interaktywnej do Szkoły Podstawowej z Oddziałami Integracyjnymi im. ks. J. 

Twardowskiego w Jastrzębcu”. Wartość zadania to 13.000,00 zł. 

19. Zmniejsza się plan finansowy w rozdziale 80148 w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Zakup 

kociołków elektrycznych uchylnych oraz pieca konwekcyjno-parowego do stołówki w Szkole 

Podstawowej nr 2 im. K. Makuszyńskiego w Więcborku” o kwotę 5.550,00 zł z uwagi na 

zrealizowanie zakupu i uzyskanie niższej kwoty. 

20. W rozdziale 75085, 85415 i 85516 oraz w dziale 801,oprócz zmian opisanych w pkt 17 i 

18, dokonano zmian w planach finansowych wydatków placówek oświatowych w związku z 

bieżącym ich funkcjonowaniem. 

21. Zmniejsza się plan finansowy wydatków w rozdziałach: 85117 o kwotę 17.779,00 zł, 

85502 o kwotę 21.911,00 zł i 85504 §4170 i §4300 o łączną kwotę 20.310,00 zł. Zmiany 

wynikają z oszczędności jakie pojawiły się w w/w rozdziałach. Wygospodarowane środki 

przeznacza się na zwiększenie planu w  

rozdziale 85219 w łącznej wysokości 60.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup 6 szt. 

komputerów wraz z oprogramowaniem, 2 drukarek, oprogramowania antywirusowego, opału, 

materiałów biurowych, środków czystości, oraz nowych pieczęci datowników w związku z 

przekształceniem MGOPS w Centrum Usług Społecznych a także usług remontowych i 

zdrowotnych. 

22. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 92109 §4300 o kwotę 18.000,00 zł na 

pokrycie kosztów audytów energetycznych świetlic wiejskich na terenie Gminy Więcbork. 

23. Dokonuje się zmian w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa schodów zewnętrznych w 

ciągu ul. Dworcowej w Więcborku”. Zmianie ulega nazwa, która otrzymuje brzmienie: 

„Budowa schodów terenowych w Więcborku - lokalizacja dz. Nr ew. 175/1 i 54 ob. 0002 

Więcbork”. 

24. Dokonuje się zmian w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Remont przebudowa, rozbudowa 

budynku Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Więcborku oraz Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Kultury w Więcborku”. Zmianie ulega nazwa, która otrzymuje brzmienie: „Remont 

oraz doposażenie budynków Miejsko - Gminnej Biblioteki Publicznej w Więcborku oraz 

Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku”. 
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Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii – Opinia Komisji Połączonych 

Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Jacek Kabattek odniósł się do pozycji zmian dotyczącej zakupu ciągnika. Radny 

pytał o przeznaczenie sprzętu. Zdaniem radnego, jeżeli miałby on głównie służyć 

załadunkowi materiałów do budy dróg, to lepsza byłaby w tym przypadku ładowarka 

czołowa, bo ma większy udźwig i wykona więcej pracy niż ciągnik. Chyba, że sprzęt,  

o którym mowa miałby większy zakres zastosowań. 

Burmistrz Więcborka odnosząc się do pytania, stwierdził, że jeżeli chodzi o zakres pracy 

planowanego do zakupu sprzętu, to załadunek, czy rozładunek kostki przy budowie dróg, 

byłby tylko wycinkiem pracy, jaki miałby ten ciągnik wykonywać. Sama ładowarka, nie 

spełniłaby oczekiwań, jeżeli chodzi o potrzeby i zakres prac do wykonania. W zakres działań 

sprzętu, na pewno wchodziłoby również odśnieżanie, koszenie i wiele innych zadań, oprócz 

tych wspomnianych przez radnego.  

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie. 

Obecnych 14 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

Zmiany dotyczące roku 2024 wynikają zmian dokonanych w budżecie Gminy Więcbork od 

ostatniej aktualizacji, tj. od końca października oraz zmian, które zostały przyjęte uchwałą 

powyżej. Natomiast od 2025 roku ujęto dane zawarte w projekcie WPF dołączonej do 

projektu budżetu Gminy Więcbork na rok 2025. Na jego podstawie można przeanalizować, co 

zakłada projekt budżetu na 2025 r. zakresie dochodów i wydatków oraz deficytu. Deficyt ma 

zostać sfinansowany, między innymi, środkami z kredytu w wysokości 3.300.000, 00 zł.  

W dokumencie zawarte zostały również w związku z tym po stronie rozchodów, zaplanowane 

spłaty ww. kredytu. Wynikiem tego okres obowiązywania WPF został wydłużony do roku 

2028. Jest to, póki, co plan, a wykonanie kolejnego roku budżetowego zazwyczaj ujawnia 

nadwyżkę budżetową, która umożliwia rezygnację z tego kredytu. W załączniku 

przedsięwzięć omawianego aktu uaktualniono limity wydatków w tych zadaniach, które mają 

charakter wieloletni, aby były one tożsame z załącznikiem inwestycyjnym tegorocznym  

i załącznikiem inwestycyjnym na rok przyszły. 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii – Opinia Komisji Połączonych 

Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna. 
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Uwag nie wniesiono. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Obecnych 14 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

Ad.11 Projekty uchwał w sprawie podatków i opłat lokalnych na rok 2025 omówiła 

Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk oraz Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska i Dróg UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski: 

Skarbnik Gminy Więcbork mówiła, że Burmistrz przygotował dwa projekty uchwał, tj.  

w sprawie podatku rolnego oraz opłaty targowej. Pozostałe podatki Burmistrz proponuje 

utrzymać na niezmienionym poziomie, tj. na poziomie roku 2024 i dotyczy to stawek 

podatków od nieruchomości i stawek podatków od środków transportowych. Jeżeli chodzi  

o podatek rolny, to podstawa do jego naliczenia jest średnia cena żyta z 11 kwartałów, która 

podawana jest do wiadomości Komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego.  

W ubiegłym roku wg Komunikatu GUS cena wynosiła 89, 63 zł i stosowna uchwałą Rady 

miejskiej została obniżona do kwoty 85, 16 zł. W tym roku komunikat Prezesa GUS zakłada, 

iż cena żyta, która miałby stanowić podstawę naliczenia podatku rolnego w roku 2025 wynosi 

86, 34 zł. Jeżeli stawka miałaby pozostać poziomie roku bieżącego, konieczne jest podjęcie 

stosownej uchwały, a tym samym obniżenie stawki do 85, 16 zł. W przypadku przedłożonego 

radnym projektu uchwały w sprawie stawek opłaty targowej i jej poboru, stawki opłaty 

targowej pozostają na niezmienionym poziomie, a uaktualnieniu podlega maksymalna 

dzienna kwota targowa, jaka może być pobrana i na kolejny rok ma ona wynieść 1.126, 00 zł. 

Zarówno stawki podatku od nieruchomości, od środków transportowych, jak i opłaty targowej 

w wysokości maksymalnej są również, co roku Komunikatem Ministra Finansów podawane 

do publicznej wiadomości;. W porównaniu do obowiązujących maksymalnych stawek na ten 

rok, stawki maksymalne, które mogą obowiązywać w przyszłym roku wzrosły o 2,7%. 

Skarbnik Gminy przekazała też, że odnośnie podatku leśnego nie przedłożono radnym 

propozycji zmian, gdyż praktyką lat ubiegłych jest szacowanie go zgodnie z Komunikatem 

Prezesa GUS, dotyczącym ceną drewna na dany rok. Ta stawka w porównaniu do roku 

bieżącego jest niższa, zatem wpływy z tego podatku w roku przyszłym według sporządzonej  

i przedstawionej radnym kalkulacji, będą nieco niższe. Stawka opłaty za posiadanie psa, 

zgodnie z propozycją Burmistrza pozostaje na niezmienionym poziomie, tj. w wysokości  

10, 00 zł. 

a) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego na rok 

2025, 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii – Opinia Komisji Połączonych 

Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna. 
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Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Obecnych 14 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

b) w sprawie stawek opłaty targowej i jej poboru, 

 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii – Opinia Komisji Połączonych 

Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna. 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Obecnych 14 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

 

c) w sprawie ustalenia metody opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od 

właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki tej 

opłaty. 

 

Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg UM w Więcborku  

p. Tomasz Fifielski mówił, że przy określaniu stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, bierze pod uwagę:  

1) liczbę mieszkańców zamieszkujących daną gminę;  

2) ilość wytwarzanych na terenie gminy odpadów komunalnych;  

3) koszty funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi.  

Z pobranych opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi gmina pokrywa koszty 

funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, które obejmują koszty:  

1) odbierania, transportu, zbierania, odzysku i unieszkodliwiania odpadów komunalnych;  



15 
 

2) tworzenia i utrzymania punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych;  

3) obsługi administracyjnej tego systemu;  

4) edukacji ekologicznej w zakresie prawidłowego postępowania z odpadami;  

5) wyposażenia nieruchomości w worki do zbierania odpadów komunalnych.  

Wzrost opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi jest konieczny, ponieważ 

systematycznie wzrastają koszty funkcjonowania systemu gospodarki odpadami: odbiór, 

transport, zbieranie, odzysk i unieszkodliwianie. Właściciele nieruchomości wytwarzają coraz 

więcej odpadów, rosną koszty związane ze składowaniem i magazynowaniem frakcji 

wielomateriałowej i wysokoenergetycznej. Ponadto, wzrastają opłaty środowiskowe, co ma 

wpływ na koszt zagospodarowania odpadów, w tym poddanie procesowi recyklingu. Zgodnie 

z art. 6k ust. 4a rada gminy zwalnia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 

jednorodzinnymi w zamian za kompostowanie bioodpadów stanowiących odpady komunalne 

w przydomowym kompostowniku. Zgodnie z art. 6k ust. 3 ustawy z dnia 13 września 1996 r. 

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, rada gminy określa stawki opłaty 

podwyższonej za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli właściciel nieruchomości 

nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów komunalnych w sposób selektywny, w wysokości 

nie niższej niż dwukrotna wysokość i nie wyższej niż czterokrotna wysokość stawki.  

Proponuje się dwukrotność wysokości stawki podstawowej. 

Na posiedzeniu Komisji połączonych w dniu poprzedzającym sesję ustalono kwotę opłaty  

w wysokości 36, 00 zł. miesięcznie za jedną osobę zamieszkująca daną nieruchomość. 

Zwolnienie z części opłaty dla właścicieli nieruchomości zabudowanej budynkiem 

mieszkalnym jednorodzinnym i posiadających kompostownik, proponuje się w kwocie 

niezmienionej, tj. 2, 00 zł od osoby. Podwyższona stawka dla osób zamieszkujących 

nieruchomość i niewywiązujących się z obowiązku segregacji odpadów proponowana jest  

w formie dwukrotności opłaty miesięcznej za jedną osobę, tj. 72, 00 zł. 

Wzorem lat ubiegłych Gmina Więcbork przeprowadza procedurę wyboru instalacji, gdzie 

będą zagospodarowywane odpady z terenu gminy Więcbork. taka procedura jest 

przeprowadzana przez Gminę poprzez możliwość złożenia oferty na każdą frakcję odpadów 

oddzielenie; odpady zmieszane, bioodpady, szkło, papier, plastiki, odpady wielkogabarytowe, 

elektroodpady, popiół, opony i odpady budowlane. Do tegorocznego przetargu wpłynęły 

łącznie cztery oferty. W roku bieżącym nie wpłynęła oferta instalacji w Bydgoszczy, która  

w ubiegłym roku zaproponowała bardzo korzystną cenę na odpady zmieszane 403, 00 zł 

brutto. W bieżącym roku najniższą ofertę złożyła Firma NOVAGO 669, 60 zł za tonę, co 

stanowi 65, 83% więcej za tonę więcej razem 380.000, 00 zł na odbiór odpadów 

zmieszanych. Mieszkańców w systemie jest 10 170 mieszkańców, co według stawki 36, 00 zł 

blisko 122.000, 00 zł, z czego 3, 00 zł podwyżki należy wiązać z tym, że wpłynęła taka, nie 

inna oferta.  Na pozostałe odpady wpłynęły oferty zbliżone do tegorocznych. O 60% niższa 

kwota wpłynęła na odbiór szkła: było 237, 00 zł za tonę, teraz kwota ta wynosi 97, 00 zł.  

W tym roku ilość odpadów jest wyższa niż pierwotnie planowana i wyższa niż ta z lat 

ubiegłych, co przekładając na stawkę i podwyżkę stanowi kolejną złotówkę wzrostu. 

Transport – zostały przeprowadzone negocjacje z Zakładem Gospodarki Komunalnej, w tym 

roku kwota była na poziomie 533, 00 zł netto. W roku bieżącym wynegocjowana cena wynosi 

542, 90 zł, czyli 1, 86% więcej. Biorąc pod uwagę ilość ton odpadów, która jest przewidziana 

na przyszły rok, kwota zagospodarowania wynosi 2.005.360, 20 zł, odbioru- 1.863.363, 10 zł. 

Sumując kwoty i przeliczając te na osoby będące w systemie wychodzi stawka 31, 65 zł na 

osobę miesięcznie, ale należy uwzględnić dodatkowe koszty mieszczące się w pozostałej 

kwocie niespełna 4, 00 zł. wzrostu, w tym, funkcjonowanie Punktu Selektywnej Zbiórki 

Odpadów Komunalnych Dalkowie, odbiór przeterminowanych leków z aptek, prowizje 

bankowe, koszty upomnień i wynagrodzenia pracowników zajmujących się obsługą systemu.  
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Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Tomasz Bykowski pytał, czy są prowadzone statystyki dotyczące roku bieżącego lub 

minionego, odnoszące się do tego ilu właścicieli nie wypełniło obowiązku selektywnej 

zbiórki odpadów i ukarano ich stawką podwyższoną. Radny chciał w ten sposób ustalić, czy 

kwota jest stosowana i, czy jej funkcjonowanie ma wymiar prewencyjny. 

Kierownik Referatu UM wyjaśnił, że taka kontrola wpisana jest również w umowę  

z Zakładem Gospodarki Komunalnej. Jeżeli przy odbiorze odpadów stwierdzony zostanie 

brak właściwej segregacji, fakt ten zostaje zgłoszony do Urzędu Miejskiego i podejmowana 

jest kontrola. W bieżącym roku kilka takich kontroli przeprowadzono, głównie w obiektach 

wielolokalowych w Więcborku. Poza tym odbyły się kontrole z urzędu w takich budynkach 

wielolokalowych w Pęperzynie, Nowym Dworze i również w Więcborku. Taka weryfikacja 

odbywa się również w budynkach jednorodzinnych i mowa tu o ul. 28 Stycznia w Więcborku. 

W ubiegłym roku wydano jedną decyzję na zapłatę kwoty podwyższonej i została ona 

opłacona. Stosowana jest w tym zakresie praktyka, że kontrola po zawiadomieniu danych 

mieszkańców, udaje się w teren, gdzie wykonywana jest dokumentacja zdjęciowa 

pojemników, odpadów oraz numeru nieruchomości. Po dwóch tygodniach jest rekontrola  

i jeżeli sytuacja się poprawia odstępuje się od kontroli, a jeżeli nie ma poprawy po raz trzeci 

dokonuje się sprawdzenia. W tym roku odbędzie się jeszcze kilka kontroli, na które 

pracownicy udadzą się po raz trzeci. Jeżeli w wyniku tego sprawdzenia okaże się, że selekcja 

nadal odbywa się w sposób niewłaściwy wówczas zostanie wszczęta procedura decyzyjna 

dotycząca zastosowania opłaty w podwójnej wysokości. 

Radny Mateusz Łański chciał wiedzieć, jakie są szanse na ściągniecie zaległości w opłacie, 

które wynoszą prawie 500.000, 00 zł. 

Kierownik Referatu UM podał, że na dzień 1.01.2024 zaległości z lat ubiegłych wynosiły 

523 774,15 zł. Na dzień 25.10.2024 wynoszą  366 969,10 zł, co daje różnicę 156 805,05 zł, 

które zostały wyegzekwowane w tym roku zarówno przez prowadzenie czynności pracownika 

urzędu oraz Naczelnika Urzędu Skarbowego. Pracownik urzędu podejmuje liczne czynności 

miękkie, np. poprzez kontakt telefoniczny w celu uświadamiania dłużników. Następnie są 

wysyłane upomnienia, jeżeli to nie przynosi efektu, zostaje wszczęta procedura egzekucyjna 

poprzez wystawienie tytułu wykonawczego i przekazanie go do Naczelnika Urzędu 

Skarbowego w Sępólnie Krajeńskim, który dochodzi należności. Wiąże się to z dodatkowymi 

kosztami dla dłużnika. Rok 2024 (na dzień 25.10.2024): wystawiono 880 upomnień na kwotę 

505 798,37 zł oraz 169 tytułów wykonawczych  na kwotę 162 949,15 zł. Do końca roku 

jeszcze będą wystawiane zarówno upomnienia, jak i tytuły wykonawcze. W planach jest 

również wprowadzenie procedury zajęcia hipotecznego w przypadku właścicieli 

nieruchomości, gdzie jest własność i możliwość zajęcia nieruchomości.  

 

Radna Beata Kopta wskazała, że na posiedzeniu Komisji mówiono o zwiększonej ilości 

odpadów poszczególnych frakcji. Uznała, że warto przypomnieć zarówno o tym, jak i tym, co 

na to wpływa. 

 

Kierownik Referatu UM podał, że mowa tu o znaczącym wzroście ilości odpadów 

komunalnych zmieszanych, wielkogabarytowych oraz szkła, która przekroczyła założenia 

wynikające z wcześniejszych analiz. Przyczyną może być zwiększona konsumpcja dóbr, jak 

również zmiany w nawykach mieszkańców, które doprowadziły do powstania większej ilości 

odpadów tych frakcji. Pokłosiem powyższego była m.in. konieczność zwiększenia limitów  

w zawartych umowach na zagospodarowanie i odbiór tych odpadów w roku bieżącym, co 

wygenerowało dodatkowe koszty. Wzrost ilości odpadów komunalnych wytworzonych przez 

mieszkańców gminy jest bezpośrednią przyczyną, która przełożyła się na konieczność 
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zwiększenia nakładu środków, aby zapewnić ciągłość świadczenia usług na odpowiednim 

poziomie oraz spełniać obowiązki, do których obliguje ustawodawca. Można przypuszczać, 

że do powstania większej ilości odpadów pośrednio też przyczynia się wymiana 

nieekologicznych źródeł ciepła. Mieszkańcy likwidują, tzw. kopciuchy, a w związku z tym, 

maleje też potencjalne ryzyko, że spalają odpady, czyli zostają one przeniesione do 

zagospodarowania przez gminę. Obserwowana jest również wzmożona ilość odpadów  

w związku zakupami internetowymi i sprzedażą wysyłkową towarów. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie. 

 

Obecnych 14 radnych. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

Ad.12 Projekt uchwały w sprawie w sprawie ustanowienia pomnika przyrody nieożywionej 

omówił również Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg p. Tomasz 

Fifielkski. 

 

 

Zgodnie z art. 4 ustawy z dnia 16 kwietnia 2004 r. o ochronie przyrody - w dalszej części, 

jako: u.o.p. obowiązkiem organów administracji publicznej, osób prawnych i innych 

jednostek organizacyjnych oraz osób fizycznych jest dbałość o przyrodę będącą dziedzictwem 

i bogactwem narodowym. Na podstawie art. 6 ust. 1 pkt 6 u.o.p. formami ochrony przyrody są 

między innymi pomniki przyrody, których definicja została określona w art. 40 ust. 1 u.o.p. 

„Pomnikami przyrody są pojedyncze twory przyrody żywej i nieożywionej lub ich skupiska  

o szczególnej wartości przyrodniczej, naukowej, kulturowej, historycznej lub krajobrazowej 

oraz odznaczające się indywidualnymi cechami, wyróżniającymi je wśród innych tworów, 

okazałych rozmiarów drzewa, krzewy gatunków rodzimych lub obcych, źródła, wodospady, 

wywierzyska, skałki, jary, głazy narzutowe oraz jaskinie”. Stosownie do treści art. 44 ust. 1 

u.o.p. ustanowienie pomnika przyrody, stanowiska dokumentacyjnego, użytku ekologicznego 

lub zespołu przyrodniczo – krajobrazowego następuje w drodze uchwały rady gminy. 

Zgodnie z art. 44 ust. 2 u.o.p. uchwała rady gminy określa nazwę danego obiektu lub obszaru, 

jego położenie, sprawującego nadzór, szczególne cele ochrony, w razie potrzeby ustalenia 

dotyczące jego czynnej ochrony oraz zakazy właściwe dla tego obiektu, obszaru lub jego 

części, wybrane spośród zakazów wymienionych w art. 45 ust. 1. Zgodnie z art. 44 ust. 3a 

u.o.p. projekt uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody wymaga uzgodnienia  

z właściwym Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska. Pismem z dnia 3 października 

2024 r., znak SR.6121.6.2024 organ wystąpił do Regionalnego Dyrektora Ochrony 

Środowiska w Bydgoszczy o uzgodnienie projektu uchwały. Postanowieniem z dnia 17 

października 2024 r. znak WOP.623.65.2024.WS.2 Regionalny Dyrektor Ochrony 

Środowiska w Bydgoszczy uzgodnił projekt uchwały.  

Pomnik przyrody nieożywionej: głaz narzutowy położony jest w Zabartowie na terenie działki 

ewidencyjnej nr 302, obręb Zabartowo, o wymiarach: wysokość 125 cm, obwód 830 cm. 

Położenie pomnika przyrody nieożywionej, o którym mowa w ust. 1.1 określają następujące 

współrzędne geograficzne: 53°16'56.3"N 17°30'26.8"E. 
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Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii – Opinia Komisji Połączonych 

Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna. 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Obecnych 14 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 1 radny 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

 

Ad.13 - 14 Projekty uchwał opracowane przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 

w Więcborku przedstawiła Dyrektor Jednostki p. Hanna Półgęsek.  

 

a) w sprawie przekształcenia Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku w Centrum Usług Społecznych w Więcborku oraz uchwalenia statutu 

Centrum Usług Społecznych w Więcborku, 

 

Uchwała dotyczy utworzenia nowej jednostki budżetowej pod nazwą Centrum Usług 

Społecznych w Więcborku poprzez przekształcenie dotychczas funkcjonującej jednostki 

budżetowej - Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku, którego zadania, 

kompetencje oraz mienie stanowić będzie podstawę do sprawnego funkcjonowania nowej 

jednostki budżetowej – CUS. Jak wynika z przepisów ustawy z dnia 19 lipca 2019 r  

o realizowaniu usług społecznych przez CUS jedną z możliwości utworzenia CUS jest 

właśnie przekształcenie funkcjonującego w gminie ośrodka pomocy społecznej. Warunkiem 

utworzenia CUS jest przekazanie do realizacji CUS wszystkich zadań, w tym usług 

społecznych realizowanych dotychczas przez MGOPS oraz dodatkowo wybranych  

i nierealizowanych dotąd przez MGOPS zadań do dnia utworzenia CUS, z co najmniej dwóch 

zakresów wskazanych w definicji usług społecznych określonych w art.2 ust.1ustawy o CUS. 

Przekształcenie OPS w CUS zapewnia kompleksowość usług poprzez szeroki ich zakres 

oferowany w sposób zintegrowany, co pozwala na lepsze dostosowanie oferty CUS do 

indywidualnych potrzeb mieszkańców. Kolejnym atutem przekształcenia jest efektywność i 

optymalizacja procesów zarządzania, co prowadzi do efektywnego wykorzystania dostępnych 

zasobów. Usługi dostosowane do zdiagnozowanych lokalnie potrzeb zapewniają ich 

celowość, skuteczność a także zwiększają satysfakcję mieszkańców. Utworzenie CUS daje 

możliwość wzrostu, jakości oferowanych usług, podniesienia ich standardów poprzez 

wprowadzenie nowoczesnych metod pracy z wykorzystaniem nowych stanowisk 

wyodrębnionych w CUS. To także możliwość udzielania szerokiego wsparcia w postaci usług 

społecznych zgodnie z zasadą powszechności skierowany do wszystkich mieszkańców, w 

miejscu ich zamieszkania z zastosowaniem procesu deinstytucjonalizacji, dla polepszenia 

standardu życia mieszkańców gminy, wykraczając poza możliwości formalno-prawne 

dotychczasowego działania ośrodka pomocy społecznej.  
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Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji Statutowej RM  

w Więcborku – opinia Komisji pozytywna.  

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii – Opinia Komisji Połączonych 

Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna. 

Uwag nie wniesiono 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Obecnych 14 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

b) w sprawie szczegółowych warunków przyznania odpłatności za usługi opiekuńcze  

i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 

dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania, a także szczegółowych 

warunków przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz 

sposobu rozliczania wykonywania takich usług. 

 

Zgodnie z art. 17 ust. 1 pkt 11 ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy społecznej do 

zadań własnych gminy o charakterze obowiązkowym należy organizowanie i świadczenie 

usług opiekuńczych, w tym specjalistycznych, w miejscu zamieszkania, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz usług sąsiedzkich.  

W myśl art. 50 ust. 6 ustawy o pomocy społecznej rada gminy określa, w drodze uchwały, 

szczegółowe warunki przyznania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z opłat, jak również tryb ich pobierania. W przypadku organizowania przez 

gminę usług opiekuńczych w formie usług sąsiedzkich rada gminy w uchwale, określa 

także szczegółowe warunki przyznawania usług sąsiedzkich, wymiar i zakres usług 

sąsiedzkich oraz sposób rozliczania wykonywania takich usług Niniejsza uchwała 

realizuje ten obowiązek. Aktualnie obowiązujące przepisy prawa dają możliwość 

dostosowania oferty usług dla osób potrzebujących wsparcia. Zdiagnozowane potrzeby w 

zakresie usług społecznych jednoznacznie wskazują na taką konieczność. Oferowane 

wsparcie w postaci szerokiego katalogu usług dostosowane jest do zmian 

demograficznych związanych ze starzeniem się społeczeństwa i ich oczekiwaniami. 

Zmiany demograficzne zachodzące w społeczeństwie powodują konieczność 

wprowadzenia systemowego i środowiskowego rozwoju usług społecznych w imię idei 

deinstytucjonalizacji,  
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Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii – Opinia Komisji Połączonych 

Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna. 

Uwag nie wniesiono 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Obecnych 14 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

Ad.15 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVI/260/17 Rady Miejskiej  

w Więcborku z dnia 27 września 2017 r. w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Więcborku przedstawił Zastępca Burmistrz Więcborka p. Jacek 

Masztakowski. 

 

Zmiany dotyczą Statutu Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku utworzonego  

w roku 2017 w zakresie: 

 

• rozszerzenia możliwości działania Jednostki o osoby ze spektrum autyzmu lub 

niepełnosprawności sprzężonej typu D i taki zapis proponuje się wprowadzić w Rozdziale 

2 Statutu, w ust. 2, 

• po ust. 6 dodaje się ust. 7 w brzmieniu: „Do Środowiskowego Domu Samopomocy  

w Więcborku  przyjmowani są w pierwszej kolejności mieszkańcy gminy Więcbork.  

Z usług tutejszej Placówki mogą również korzystać mieszkańcy innych gmin na 

podstawie porozumienia na zasadach określonych w ustawie o samorządzie gminnym. 

Oznacza, to możliwość pozyskania uczestników z gmin ościennych i rozszerzyć 

aktywność ŚDS w Więcborku, 

• uregulowania spraw związanych z zatrudnieniem Dyrektora poprzez Zawracie zapisu  

w brzmieniu: „Stosunek pracy z Dyrektorem Środowiskowego Domu Samopomocy  

nawiązywany jest na podstawie umowy o pracę z burmistrzem Więcborka, będącym 

jednocześnie zwierzchnikiem służbowym dyrektora i dokonującym wobec niego 

czynności z zakresu prawa pracy”. Stanowi to uszczegółowienie dotychczas 

obowiązującego zapisu. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji Statutowej RM w 

Więcborku – opinia Komisji pozytywna.  

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii – Opinia Komisji Połączonych 

Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna. 
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Uwag nie wniesiono 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Obecnych 14 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

Ad.16-19 Projekty uchwał opracowane przez Referat Inwestycji, Planowania 

Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku przedstawił 

Kierownik Referatu p. Michał Bąk. 

 

a) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Suchorączku, 

 

Projekt uchwały przygotowany przez Burmistrza Więcborka opracowany został na sprzedaż 

w drodze bezprzetargowej nieruchomości niezabudowanej na rzecz właściciela 

nieruchomości przyległej. Nieruchomość ta jest oznaczona jest w ewidencji gruntów 

symbolem „dr”, ale przez lata utraciła charakter drogi śródpolnej. Droga nie stanowi żadnych 

wartości ciągu komunikacyjnego. Gmina Więcbork w przedmiotowym zakresie posiada 

pozytywną opinie Rady Sołeckiej sołectwa Suchorączek. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii – Opinia Komisji Połączonych 

Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna. 

 

Pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Obecnych 14 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 2 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

b) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Więcborku, 

 

Projekt zakłada sprzedaż nieruchomości w trybie przetargu ustnego nieograniczonego, 

nieruchomości gruntowej zabudowanej budynkiem garażowym murowanym w zabudowie 
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szeregowej pry ul. Gdańskiej w Więcborku o powierzchni 20m². Obecnie grunt pod garażem 

jest dzierżawiony przez wnioskodawcę, który obecnie wyraża chęć jego nabycia.  

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii – Opinia Komisji Połączonych 

Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna. 

 

Pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Obecnych 14 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

c) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Więcborku 

 

Ten projekt uchwały również zakładał sprzedaż nieruchomości w trybie przetargu ustnego 

nieograniczonego, ale ułamkowych części nieruchomości, tj. udziałów. W lokalu 

mieszkalnym nr 2 położonym przy ul. Kasztanowej w Więcborku, a tym samym udziału  

w działce oznaczonej nr geodezyjnym 642 oraz udziału w nieruchomości garażowej i udziału 

w działce nr 647, na której usytuowany jest przedmiotowy garaż. Nieruchomość, o której 

mowa, w udziałach podanych w projekcie uchwały, Gmina Więcbork otrzymała w spadku po 

zmarłym spadkodawcy.   

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii – Opinia Komisji Połączonych 

Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna. 

 

Pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Obecnych 14 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

c) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu działki nr 41/2 położonej przy ul. Gdańskiej w Więcborku, 

gmina Więcbork. 

 

 

 

Uchwała Rady Miejskiej w Więcborku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu działki nr 41/2 położonej przy  

ul. Gdańskiej w Więcborku, gmina Więcbork, rozpocznie tryb formalno - prawny jego 

sporządzenia, stosownie do zapisów ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym. Projekt uchwały wywołany został na wniosek osoby fizycznej będącej 

właścicielem przedmiotowej działki o powierzchni ok. 8400m². Koszt opracowania 

miejscowego planu zostanie pokryty przez wnioskodawcę.  

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii – Opinia Komisji Połączonych 

Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna. 

 

Pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Obecnych 14 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

Ad.20 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Więcbork 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2025” omówił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek 

Masztakowski. 

Działalność organów administracji publicznej w sferze zadań publicznych odbywa się we 

współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie. Szczegółowe zasady tej 

współpracy uchwala na podstawie art. 5 ust. 3 ustawy Rada Miejska w rocznym programie 

współpracy. Program współpracy z organizacjami pozarządowymi to nie tylko spełnienie 

ustawowego obowiązku, ale również przejaw partnerskiej współpracy z organizacjami  

i współdziałania z nimi w realizacji ustawowych zadań. Program uchwalany jest corocznie do 

końca listopada roku poprzedzającego jego obowiązywanie. Burmistrz Więcborka 
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zarządzeniem podał termin konsultacji z organizacjami. Do 17 listopada żadna organizacja się 

nie ustosunkowała do programu. Również na spotkaniu z organizacjami żaden  

z przedstawicieli się nie pojawił. Należy, zatem przyjąć, że wszystkie organizacje przyjmują 

założenia projektu Programu. Program generalnie nie odbiega od tego obowiązującego  

w roku bieżącym. Jedyną zmianą jest kwota przeznaczona na realizację działań 347.500, 00 

zł, która jest wyższa od dotychczasowej o 30.500, 00 zł. W 2024 r. w ogłoszonym konkursie 

udział wzięło osiemnaście organizacji, które złożył wnioski na realizację 34 zadań 

publicznych w obszarze kultury, sportu, rekreacji i przeciwdziałaniu uzależnieniom,  

i patologiom społecznym. Dofinansowanie otrzymało osiemnaście organizacji na realizację 

dwudziestu zadań publicznych. Część zadań została już zrealizowana, a część jeszcze trwa. 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii – Opinia Komisji Połączonych 

Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna. 

 

Pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Obecnych 14 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

Ad.21-22 Projekty uchwał w sprawie rozpatrzenia petycji przedstawiła Zastępca 

Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RM w Więcborku p. Brygida 

Migawa.  

a) w sprawie rozpatrzenia petycji /przejście dla pieszych/, 

 

W wyniku przeprowadzonego postępowania na posiedzeniu w dniu 22 listopada 2024 r. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji ustaliła, że: 

Sprawa utworzenia dodatkowego przejścia przy ul. Wyzwolenia w Więcborku była 

kilkakrotnie podejmowana w poprzednich latach i to zarówno ze strony radnych, burmistrza 

oraz parlamentarzystów. W odpowiedzi wnioskujący otrzymali odpowiedź, że ze względu na 

przebieg drogi oraz nienormatywne skrzyżowanie z ul. 28 Stycznia takie przejście jest 

niemożliwe do realizacji.  

W 2023 r. podczas przebudowy zjazdu na ul. 28 Stycznia w Więcborku podjęto próbę 

połączenia tej inwestycji z budową nowego przejścia dla pieszych. Jednakże ze względu na 

zakres prac oraz wymagania dokumentacyjne połączenie obu inwestycji okazało się 

niewykonalne. 

W dniu 5 września 2024 r. pismem nr ZBW.7226.1.2024 Burmistrz Więcborka przekazał 

zgodnie z właściwością omawianą petycję do ZDW w Bydgoszczy, celem zaopiniowania. 
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W dniu 23 października br. Burmistrz Więcborka spotkała się z przedstawicielami właściciela 

drogi i po przeprowadzonej wizji w terenie osiągnięto porozumienie, co do dalszego działania 

w celu rozwiązanie tej sprawy. Ustalenia podjęte na tym spotkaniu znalazły swój wydźwięk  

w piśmie przesłanym do wiadomości Burmistrza Więcborka w dniu 8 listopada 2024 r. 

Zgodnie z zapisami tam zwartymi wyznaczono wstępnie lokalizacje nowego przejścia dla 

pieszych na wysokości posesji nr 39 w ciągu ul. Wyzwolenia w Więcborku. Warunkiem 

niezbędny do powstania ww. przejścia jest przygotowanie przez Gminę Więcbork  

w porozumieniu z Urzędem Marszałkowskim w Toruniu dokumentacji technicznej przejścia 

oraz dokumentacji oświetlenia ulicznego w wyznaczonym miejscu, zgodnego z wytycznymi 

właściwymi dla przejść dla pieszych, a następnie zlecenie jego wykonania. 

W dalszej kolejności ZDW w Tucholi przygotuje zmianę stałej organizacji ruch wraz  

z uzyskaniem stosownych opinii i zatwierdzenia.  

Realizacja i finalne wykonanie przedmiotowego przejścia nastąpi po podpisaniu przez Gminę 

Więcbork porozumienia z Urzędem Marszałkowskim w Toruniu, co do partycypacji  

w kosztach. 

 

Mając powyższe na uwadze Komisja wnioskowała do Rady Miejskiej w Więcborku  

o uwzględnienie petycji.  

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Obecnych 14 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

b) w sprawie rozpatrzenia petycji /sala gimnastyczna/. 

W wyniku przeprowadzonego postępowania na posiedzeniu w dniu 22 listopada 2024 r. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji ustaliła, że: 

Szkoła Podstawowa w Zakrzewku jest jedną z najmniejszych placówek oświatowych na 

terenie gminy Więcbork. Przez ostatnie lata szkoła doposażona została zarówno w sprzęt 

dydaktyczny jak i w urządzenia infrastrukturalne. Wybudowano boisko sportowe, postawiono 

nowy plac zabaw oraz sfinansowano remonty klasopracowni. 

Na przestrzeni kilku lat zgodnie z prognozami, tak gmina Więcbork jak i cały kraj, stanie 

przed problemem niżu demograficznego, którego pierwsze symptomy widoczne są już dzisiaj. 

W szkołach coraz bardziej zauważalny jest spadek liczby uczniów, który w sposób 

szczególny widoczny jest w szkołach wiejskich. Według obecnego stanu SP w Zakrzewku 

liczy 52 uczniów. Zatem pomimo słuszności postulatu zwartego w petycji, wskazującego na 

konieczność takiego zorganizowania zajęć sportowych, które zapewniłby komfortowe ich 

prowadzenie liczebność oddziałów determinuje ostateczną decyzję o budowie sali 

gimnastycznej. Ponadto proces inwestycyjny takiego przedsięwzięcia wymaga zabezpieczenia 

w budżecie gminy kwoty kilku milionów złotych. Przy obecnej sytuacji finansowej 

większości samorządów, w tym również Gminy Więcbork, tego typu wydatek musi mieć 

uzasadnienie merytoryczne i finansowe. 
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Projekt budżetu gminy Więcbork na 2025 r. zawiera wydatki inwestycyjne na kwotę blisko 20 

milionów zł. Obciążanie finansów gminy kolejną tak dużą inwestycją spowoduje znaczne 

zwiększenie deficytu budżetowego i pogorszenie stanu finansów. W przyszłym roku czeka 

gminę Więcbork m.in. rozbudowa Przeszkolą Gminnego, a w dalszej perspektywie 

rozbudowa sali gimnastycznej przy SP nr 2 w Więcborku, gdzie wykonano dokumentację 

techniczną, a liczba uczniów przekracza 250 osób. 

Nieprawdziwym wydaje się również pogląd przedstawiony w petycji o różnicowaniu uczniów 

uczęszczających do placówek oświatowych Gminy Więcbork. Zarówno działania Burmistrza 

Więcborka jak i Radnych Rady Miejskiej w Więcborku ukierunkowane są na działania, które 

powodują, że stan obiektów szkolnych, jak i ich wyposażenie, umożliwia skuteczną  

i nacechowaną wysokim poziomem dydaktycznym realizację programów nauczania. 

 

Mając na uwadze czynniki demograficzne oraz finansowe Komisja wnioskowała do 

Rady Miejskiej w Więcborku o uznanie petycji za niezasadną. 

 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Jacek Kabattek, jako radny z okręgu, w którym szkoła funkcjonuje, i jako jedna 

podpisanych pod ww. petycją  odniósł się do przedstawionego projektu uchwały. Radny 

stwierdziła, że Szkoła w Zakrzewku można powiedzieć jest placówką kameralną, tj. mniejsza 

liczebnie. Wynika, to z faktu, że do szkoły uczęszczają uczniowie z trzech wiosek, natomiast 

do sąsiedniej placówki w Sypniewie z siedmiu wiosek plus z samego Sypniewa.  Sam nie 

widzi, aż tak wielkiego spadku ilości uczniów, co więcej w ubiegłym roku była mowa  

o utworzeniu dodatkowego oddziału przedszkolnego. Jeżeli chodzi o przywoływany fakt 

utworzenia placu zabaw, to praktycznie każde sołectwo na dziś takowy już ma. Zabolało go 

natomiast wymienienie budowy boiska sportowego, które w głównej mierze zbudowała 

miejscowa jednostka OSP wraz z mieszkańcami. Z tego, co wie Burmistrz owszem dał na to 

jakieś środki na paliwo, ale nie były, to znaczne środki z budżetu, ani dodatkowe środki z UE 

(patrz np. boisko wielofunkcyjne w Sypniewie). Poza tym nie sadzi, żeby wszystkie założenia 

planu pracy lekcji wychowania fizycznego udało się zrealizować poza budynkiem szkoły  

z racji pory roku i panującej aury.  

 

Radny Tomasz Bykowski mówił, że jako osoba zawodowa związana z tematem wychowania 

fizycznego, rozumie sytuację i złożony postulat. Z drugiej strony przemawia do niego 

argumentacja merytoryczna przedstawiona przez Przewodniczącą Komisji opiniującej petycję 

w szczególności przywołane kwestie ekonomiczne i trudność realnego planowania  

w najbliższej przyszłości takiej inwestycji. Zastanawiał się jednak, czy nie warto pójść  

w kierunku, jaki objął samorząd Gminy Sępólno w stosunku do Szkoły w Zbożu, gdzie 

podjęto temat budowy boiska krytego balonem podobnym do tego stosowanego na kortach 

tenisowych. Nie zna dokładnie czynników demograficznych i liczebności uczniów w Szkole 

w Zbożu, ale być może jest, to alternatywa warta rozważenia w dalszej perspektywie. Warto 

też w tym kontekście o poszukanie środków zewnętrznych na realizację zadania, które będzie 

służyło nie tylko uczniom Szkoły w Zakrzewku, ale pewnie całe lokalnej społeczności. 

 

Radna Iwona Bonecka powiedziała, że rozumie potrzebę tej nawet maleńkiej społeczności 

uczniowskiej, ale wydaje się jej, że koszty, które Gmina Więcbork musiałaby przeznaczyć na 

realizację zadania są ogromne. Uważała, że przy dobrej współpracy dyrektorów szkół 

podstawowych w naszej gminie również uczniowie Szkoły Podstawowej w Zakrzewku 

mogliby skorzystać z dobrodziejstw sali gimnastycznej. Sypniewo jest bardzo niedaleko, poza 

tym Szkoła Podstawowa Nr 1 i Nr 2 w Więcborku, też zapewne byłyby otwarte na taką 
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współpracę i opracowanie zasad wspólnego korzystania z sal gimnastycznych. Jest to też 

jakieś rozwiązanie, aby dać równe szanse dzieciom z Zakrzewka. 

 

Burmistrz Więcborka odnosząc się do sprawy powiedział, że po wysłuchaniu argumentów 

podniesionych przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji, jak również głosów radnych jest 

zdania, że zarówno placówkę w Zbożu, jak i Zakrzewku należy zaliczyć do szkół małych 

jednakże z posiadanych informacji wynika, że Szkoła w Zbożu liczy ponad setkę uczniów, 

natomiast w Zakrzewku mowa jest o pięćdziesięciu dwóch uczniach. Jeżeli chodzi o budowę 

boiska, to oczywiście zgadza się, że obiekt był w dużej mierze dostosowany do potrzeb 

uczniów, wielkim czynem i zrywem społecznym mieszkańców, za, co wielokrotnie dziękował 

zaangażowanej społeczności i deklarował, że to, co będzie możliwe do zrobienia ze strony 

Gminy Więcbork, będzie zrealizowane i tego słowa dotrzymał. Absolutnie nie może zgodzić 

się z twierdzeniem, że w grę wchodzi tu jakieś nierówne traktowanie, czy dyskryminacja. 

Radni poprzedniej, jaki obecnej kadencji odwiedzali poszczególne szkoły gminne i wszystkie 

są zadbane i należycie wyposażone w pomoce dydaktyczne służące różnym formom 

prowadzenia zajęć. W tej mierze organ prowadzący dokłada wszelkich starań, aby wszystkie 

dzieci w placówkach oświatowych Gminy Więcbork czuły się, jak najlepiej. Jeżeli osoby 

dorosłe nie będą, takich informacji przekazywały swoim dzieciom, to na pewno one nie będą 

się tak czuły. Projekt sali w konwencji zaproponowanej przez radnego Bykowskiego, jako 

ten, który zamierza wykorzystać Gmina Sępólno, z tego, co wie został ostatecznie odrzucony 

przez ten samorząd z uwagi na bardzo wysokie i nieproporcjonalne późniejsze koszty 

utrzymania takiego obiektu. Podjęto decyzję, że obiekt sportowy zostanie wybudowany 

tradycyjnymi metodami. Reasumując w tej kwestii należy mierzyć siły na zamiary i patrzeć 

też przez pryzmat chociażby potrzeb społecznych zgłaszanych przez radnych, tj. zadań 

inwestycyjnych, których oczekują mieszkańcy. Trzeba, zatem podejmować decyzje, 

niejednokrotnie bardzo trudne, i dokonywać wyboru, bo wszystkich oczekiwań nie sposób 

zrealizować. Dlatego te wcześniej podjęto decyzje o rozbudowie sali gimnastycznej przy 

Szkole Podstawowej Nr 2 w Więcborku, tj. drugiej szkole pod względem wielkości, jeżeli 

chodzi o liczebność uczniów. To będzie również duże przedsięwzięcie, na które Gmina 

Więcbork będzie starała się pozyskać środki zewnętrzne, choć nie będzie to łatwe zważywszy 

na to, że nowa perspektywa jest bardzo trudna, środki są znaczone i nie zawsze skierowane na 

te potrzeby zgłaszane przez samorządy. Burmistrz wskazał, że zgadza się z wnioskiem – 

opinią Komisji Skarg /…/ skierowaną do Rady Miejskiej o uznanie petycji za niezasadną  

z podkreśleniem, że nie chodzi tu o to, czy dzieci uczęszczające do Szkoły w Zakrzewku mają 

mieć większą salę, czy nie tylko o to, czy na dzień dzisiejszy jest to racjonalne podejście  

i decyzja, choć całym sercem jest razem z tymi dziećmi i ich rodzicami.    

 

Radna Beata Lida uważała, że w tej sprawie nie powinno się używać zwrotu „zasadna”, czy 

„niezasadna”. Według radnej petycja mieszkańców i radnego jest zasadna odnośnie chęci 

utworzenia sali gimnastycznej, bo każde dziecko zasługuje na to, aby odbywać zajęcia 

wychowania fizycznego w takich samych warunkach, jak jego rówieśnicy z innych szkół. 

Zatem nieco inaczej należałoby ująć sformułowanie, tzn., że zasadność budowy jest, ale 

Gminy Więcbork obecnie nie stać na taki wydatek. 

 

Burmistrz Więcborka wyjaśnił, że jeżeli petycja dotyczy budowy sali i uzna się ją za 

zasadną, to skutkiem tego powinien być wniosek o przygotowanie dokumentacji technicznej 

zadania, a następnie budowa  sali. Rozumie zamysł radnej, bo wszyscy chcą, aby dzieci 

uczyły się w pięknych, dobrze wyposażonych placówkach i pełnowymiarowych salach 

gimnastycznych. Tej wizji nikt nie neguje. Jeżeli, jednak uznaje się petycję za zasadną, to  

w tym momencie wyraża się zgodę na podjecie kolejnych niezbędnych kroków do realizacji 

postulatu. Tu należy sobie odpowiedzieć, na pytanie, czy w obecnej sytuacji i przy ilości 
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zadań już założonych do realizacji, Gmina Więcbork podoła finansowo dodatkowemu 

wyzwaniu w postaci budowy sali gimnastycznej w Zakrzewku.  

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie zgodnie z opinią Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji zawartą w projekcie uchwały. 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 6 radnych 

Przeciwnych - 3 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 5 radnych 

 

Uchwała została podjęta 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

Ad.23 Wolne wnioski i informacje. 

W tym punkcie porządku obrad Burmistrz Więcborka skorzystał z możliwości udzielenia 

odpowiedzi na złożone na sesji bieżącej zapytania radnych. 

 

Zapytanie zgłoszone przez radnego T. Bykowskiego – zapytanie, czy w ramach rozbudowy 

i przebudowa Przedszkola Gminnego oraz Klubu dziecięcego w Więcborku możliwość 

zawarcia porozumienia z Zarządem Dróg Wojewódzkich w sprawie modyfikacji istniejącego 

skrzyżowania drogi wojewódzkiej nr 241 z drogą gminną w okolicy ww. Przedszkola o pas 

skrętu w lewo. 

✓ Odpowiedź brzmi „nie”  

Zapytanie zgłoszone przez radnego T. Bykowskiego – zapytanie, dotyczące potencjalnej 

modyfikacji skrzyżowania ulic Pocztowej, Mickiewicza i Powstańców Wielkopolskich  

w skrzyżowanie o ruchu okrężnym, tj., czy są takie plany, a jeżeli tak to, w jakiej 

perspektywie czasowej można takiej zmiany oczekiwać. 

✓ W tej sprawie Burmistrz zobowiązał się zwrócić z pisemnym zapytaniem do Zarządu 

Dróg Wojewódzkich o ustosunkowanie się do zapytania radnego. Z tego, co wie były 

kiedyś opracowania związane z przebudową przedmiotowego skrzyżowania. Na dziś, 

jednak trudno oceniać szansę wykonania tego zadania, tym bardziej,, że zarządca drogi 

ma świadomość rozpoczęcia za dwa trzy lata budowy obwodnicy Więcborka  

i prawdopodobieństwa przekazania drogi nr 241 biegnącej przez miasto w zarząd Powiatu 

Sępoleńskiego lub Gminy Więcbork. 

Zapytanie zgłoszone przez radnego A. Wendę – zapytanie dotyczące aktualnego etapu 

realizacji dotacji dla parafii rzymskokatolickich z terenu gminy Więcbork. 

✓ Wszyscy proboszczowie zwrócili się o wydłużenie terminów realizacji zadań. Jeszcze  

w tym tygodniu księża otrzymają informacje. Terminy mogą zostać wydłużone przez 
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Gminę Więcbork do 15 maja 2025 roku, co jest związane z ważnością promesy 

inwestycyjnej, której udzielił Bank Gospodarstwa Krajowego Gminie Więcbork.  

Zapytanie zgłoszone przez radną B. Migawę – zapytanie dotyczące obniżenia studzienki 

kanalizacji deszczowej w drodze na ulicy Ogrodowej w Sypniewie, które zgłoszone zostało  

na wcześniejszej sesji RM z odpowiedzią o wykonaniu zadania do końca sierpnia. Radna 

wskazuje, ze do tej pory nic nie zostało zrobione. 

✓ Studzienka została przez Zakład Gospodarki Komunalnej zaniżona do poziomu 

nawierzchni drogi. Została ona również zabezpieczona poprzez obudowanie kostką 

brukową. Natomiast Zarząd Dróg Wojewódzkich w odpowiedzi na złożoną interpelację 

odpisał, że pracownicy Rejonu Dróg Wojewódzkich w Tucholi wykonają prace 

remontowe wokół studni masa na gorąco do końca sierpnia. Sposób, w jaki studzienka 

został zaniżona nie wymaga już tych prac, o których pisał Zastępca Dyrektora ds. 

Inwestycji p. Leszek Lipka z Zarządu Dróg Wojewódzkich. Jeżeli chodzi o jeszcze inną 

studzienkę, to Burmistrz proponował radnej wspólną wizję w terenie, celem 

sprecyzowania miejsca, o które radnej chodziło.  

 

Na tym obrady zakończono.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady ósmej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku” zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ Anna Łańska 


